

Eigenhändige Notiz des Petrus Mitte, Antoniterpräzeptors von Memmingen, über die Wiederzulassung der Antoniter im Bistum Brixen.

Or. (aut.): MEMMINGEN, Stadtarchiv, Stiftungsarchiv 244/2 f. 50^r.

Druck: Mischlewski, Auseinandersetzung 35 Nr. 3.

Erw.: Mischlewski, Grundzüge 279, 281; Mischlewski, Auseinandersetzung 29.

Anno lvii^o recuperavi ballivam Brixinensem, in qua per biennium mansi non mittendo capellanos meos. Nam dominus cardinalis sancti Petri ad vincula de Cusa nuncupatus, episcopus Brixinensis, questores expulit. Et tandem ad requisita domine duxisse Austrie obtinui et cum iuvamine domini preceptoris in Ysenhem¹⁾ et sui socii domini de Fenestranges²⁾, qui fuerant ambassatores regis Francie. Dictus cardinalis fuit in indignacione principis et timuit se et Romanum petiti. Et Bossinger, qui fuit loco , vicarii, mandata michi dedit, qui dicitur commissarius.³⁾ Eidem dedi ii florenos et propinavi pisces pro medio floreno. Et iam unum cultellum magnum et domino preposito⁴⁾, qui est locumtenens episcopi, i waidemesser. Consignavi eciam in manibus hospitis mei in Brixina Melkior⁵⁾ tantam pecuniam, sicut alias dabatur spectans responsum a cardinali.⁶⁾

¹⁾ Jean Bertonneau de Champdeniers, Antoniterpräzeptor zu Ivenheim; s.o. Nr. 5697 Anm. 1.

²⁾ Jean de Fénétranges, Marschall von Lothringen; s.o. Nr. 5697 Anm. 2.

³⁾ S.o. Nr. 5752. Konrad Bossinger amtierte in Brixen als Kommissar in geistlichen Angelegenheiten; s.o. Nr. 5739 Z. qf.

⁴⁾ Jakob Lotter, Dompropst zu Brixen.

⁵⁾ Christian Melchior, Bürger von Brixen; s.o. Nr. 3228f. Er stellte sein Haus im Februar 1458 für die Appellation der Kleriker gegen NvK zur Verfügung; s.o. Nr. 5515.

⁶⁾ Vermutlich im Oktober 1452, als die Memminger Antoniusboten bei NvK vorsprachen; s.o. Nr. 2898. In der Handschrift folgen Notizen über den Einzug der Antoniusboten in Brixen am 22. Oktober 1458.